
Zápis jednání Školské rady CZŠ Orbis - Pictus konané dne 01.10.2024  

Přítomni: Dana Milerová, Eva Jandová, Eva Loskotová, Denisa Tichá, Petr Chvojka, Tereza Horváthová 
 
Hosté: Karel Dušek  
 
 

 
 
Program:  
 

1. Úvod a schválení programu jednání Školské rady (dále jen „ŠR“)  
2. Personální situace v novém školním roce  
3. Situace v 5. třídě  
4. Péče o učitele (stav, změny, vývoj) 
5. Různé 
6. Závěr a termín příštího setkání 

 
 

Ad 1. Jednání školské rady zahájila předsedkyně ŠR Eva Jandová a seznámila ŠR s návrhem 

programu jednání. S tímto programem členové ŠR souhlasili.  

Ad 2., Ad 3. V tomto školním roce začala úspěšně pracovat s pátou třídou nová třídní učitelka Pavla 

Weinzettel. Dále mezi pracovníky školy přibyla nová asistentka Olga Mishyna, která je přidělena 

k žákovi do 8. třídy. Profesní životopisy nových pracovníků jsou zveřejněny na webu školy. Tereza 

Horváthová (zástupce rodičovské sekce) sdělila, že situace v současné páté třídě se zásadně zlepšila 

a ve třídě nastal „normální pracovní stav“. Slabinu lze pozorovat v přetrvávající malé motivovanosti 

žáků k plnění školních zadání a k učení (žáci se nechtějí učit). Tereza nadnesla téma „skandinávské 

školy“, zda by takový model mohl být inspirací, jak řešit nedostatek motivace dětí k učení. Ředitel 

Karel poznamenal, že do školy OP obvykle přicházejí děti a jejich rodiče, kteří jsou motivovaní hodně 

až mimořádně. Je velká škoda tento potenciál nevyužít, nepracovat s ním. Školní a domácí příprava 

jde ruku v ruce. Ředitel Karel zvýraznil, že s potenciálem dětí se pracovat musí a ve škole je normální 

děti přiměřeně úkolovat a vyžadovat splnění úkolů. Zároveň by se děti ve škole měly cítit dobře.    

Ad 4. Rozhovory s učiteli, vedené ředitelem Karlem, pokračují. Počet žáků školy OP klesnul na 

současných 136, což se mj. negativně promítne do mezd pracovníků školy (mzdy neporostou). Dle 

slov zástupců pedagogické sekce učitelé přesto vnímají, že je o ně jako členy pracovního týmu 

pečováno a že mají prostor pro řešení pracovních otázek, témat i situací. Vnímají svůj potenciál 

(získaný mj. celou řadou odborných školení) a jsou schopni přijímat „přidělení konkrétního úkolu“, 

zpracovat ho a předložit výstupy (vzít odpovědnost). Supervizor zatím vybrán není, ale peníze na jeho 

činnost škola už má. Podařilo se také navázat spolupráci s profesorem Janem Háblem (specialista se 

zaměřením na charakterovou výchovu) a pod jeho vedením proběhne 11. dubna 2025 na škole OP 

školící i formační den pro učitele.  

Ad 5. Při jednání ŠR dále zaznělo: 

-  Scio testy se v 9. třídě vypracovávají na podzim (zpravidla přelom října a listopadu); ve 3. třídě, 5. 

a 7. třídě se konají na jaře.  

-  Na web školy je třeba doplnit (a tím zveřejnit) Výroční zprávy školy. 



-  Do školské rady pedagogické sekce byli pro nové funkční období zvoleni – Denisa Tichá, Šárka 

Lyčková a Lukáš Berka.  

-  Školská rada se v diskusi dotkla i dlouhodobě aktuálního tématu – vhodná budova pro školu. Bylo 

konstatováno, že pro zřizovatele školy není škola OP prioritou a možná ani zásadním tématem. 

Petr Chvojka (zástupce rodičovské sekce) se zmínil o prodeji zámku v Měšicích (před pár lety se 

uvažovalo, zda by v prostorách tohoto rozlehlého objektu mohla být provozována škola OP 

formou nájmu). 

-  Školská rada se seznámila s aktuálním zněním a změnami ve Školním řádu včetně Pravidel 

hodnocení a aktuální znění těchto dokumentů schválila. 

 

Ad 6. Na závěr setkání školská rada stanovila termín příštího jednání školské rady na 03.12.2024 

v 17.30 v budově CZŠ Orbis Pictus. Školská rada se setká v novém složení, daném novým funkčním 

obdobím, a v souladu se školským zákonem bude svolána ředitelem školy. 

 

 

V Táboře 15.10.2024 zapsala  

 

Eva Loskotová, člen školské rady 

 

Eva Jandová, předseda školské rady 

 

 

 


